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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ     ΑΝΑΡΤΗΤΕΟ ΣΤΗΝ ΙΣΤΟΣΕΛΙΔΑ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ 
ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ           
ΔΗΜΟΣ ΉΛΙΔΑΣ 

 
 

 
Α  Π  Ο  Σ  Π  Α  Σ  Μ  Α 

 
Από το πρακτικό τής υπ΄ αριθμ. -1/2020- συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου Ήλιδας. 

 
Αριθμός απόφασης: 44 /2020 

 
ΘΕΜΑ: « Επί της έκθεσης επιτόπιας επαλήθευσης για το έργο ‘Μετατροπή πρώην Δημαρχείου Πηνείας 
σε νέο σχολικό κτίριο Σιμόπουλου’» 
 
 Στην Αμαλιάδα και στο ισόγειο της Παπαχριστοπούλειου Δημοτικής Βιβλιοθήκης, σήμερα την 31η 
Ιανουαρίου 2020, ημέρα Παρασκευή και ώρα 19.00΄, συνήλθε σε τακτική δημόσια συνεδρίαση το 
Δημοτικό Συμβούλιο Ήλιδας, κατόπιν της υπ΄ αριθμ. 1/1637/27.1.2020 έγγραφης πρόσκλησης του 
Πρόεδρου, η οποία επιδόθηκε νόμιμα και εμπρόθεσμα σε όλα τα μέλη τού Συμβουλίου και στον 
Δήμαρχο, και δημοσιεύθηκε, σύμφωνα με τις διατάξεις τού άρθρου 67 του Ν.3852/2010. 
 

Παρόντος τού Δήμαρχου κ. Γιάννη Λυμπέρη, διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, 
δεδομένου ότι σε σύνολο «33» μελών βρέθηκαν παρόντα «29», και ονομαστικά οι: 

 
1. Παπαδόπουλος Βασίλειος –Αντιδήμαρχος 

Δ.Ε Πηνείας. 
15. Χριστοδουλόπουλος Χρήστος [επικεφαλής 

παράταξης μείζονος αντιπολίτευσης ΗΛΙΔΑ 
ΝΕΑ ΜΕΡΑ ] 

2. Νικολόπουλος Χρήστος  16. Μαρτζάκλη Θεώνη 

3. Φουντάς Αθανάσιος - Αντιδήμαρχος 
Τεχνικών Υπηρεσιών 

17. Αναγνωστόπουλος Κωνσταντίνος 

4. Χριστοφόρου Ευάγγελος - Αντιδήμαρχος 
Καθαριότητας Ηλ/σμού & Πρασίνου 

18. Τσεριώνης Κωνσταντίνος  

5. Μπούρας Αβραάμ - Αντιδήμαρχος 
Διοικητικών Υπηρεσιών 

19. Παπαγιαννόπουλος Γεράσιμος-Αντιπρόεδρος  
20. Ανδρουτσόπουλος Ανδρέας 

6. Ζαχαρόπουλος Βασίλειος -  Αντιδήμαρχος 
        Οικονομικών Υπηρεσιών 

21. Ντάνασης Χαράλαμπος  

7. Κοτσαύτη-Παπαζαφειροπούλου Αλεξάνδρα  22. Αμπού Χάντμπα Μισέλ  
8. Πατρινός Αντώνιος -Πρόεδρος 23. Τσαούσης Διονύσιος  
9. Μπακέλλας Γεώργιος  24. Γκουβίτσα Σταυρούλα  
10. Σταυροπούλου Γιαννούλα -Γραμματέας 25. Ευσταθόπουλος Ηλίας  
11. Παλυβός Χρήστος   
12. Γεωργόπουλος Αθανάσιος  26. Κολόσακας Άγγελος [επικεφαλής παράταξης 

ΛΑΪΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ ΗΛΙΔΑΣ] 

13. Παναγιωτάρας Παναγιώτης  27. Λοχοβίτης Νικόλαος 
14. Παναγόπουλος Χρήστος 28. Κράλλης Δημήτριος [επικεφαλής παράταξης 

ΗΛΙΔΑ ΝΕΑ ΓΕΝΙΑ ΙΔΕΩΝ 
  29. Κράλλης Γεώργιος 

 
Απόντες/Απούσες 

 (Οι οποίοι/ες δεν προσήλθαν αν και κλήθηκαν νόμιμα)  
 1. Παπαδάκος Ανδρέας 2. Αστερής Ευγένιος 3. Αθανασόπουλος Ιωάννης 4. Μαυρίκος 
Παναγιώτης. 
 Παρών κι ο πρόεδρος της κοινότητας Αμαλιάδας, Παναγιωτάρας Δημήτρης. 
 Κατόπιν τούτου, ο Πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης. 
 Η δημοτική υπάλληλος Αντωνία Γιαννοπούλου τήρησε τα πρακτικά. 
 
 Αποχωρήσεις: Η παράταξη του κ. Χριστοδουλόπουλου αποχώρησε μετά τη λήψη απόφασης στο 
32ο Θ.Η.Δ, και επέστρεψε για τη συζήτηση του 38ου θέματος. 
 
 Η παράταξη του κ. Κράλλη αποχώρησε μετά τη λήψη απόφασης στο 32ο Θέμα. 
 
 Ο κ. Παναγόπουλος αποχώρησε μετά τη λήψη απόφασης στο 13ο Θ.Η.Δ. 
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Ο Πρόεδρος, ανακοινώνοντας το 38ο θέμα τής ημερήσιας διάταξης, έδωσε τον λόγο στον δήμαρχο 
κ. Λυμπέρη.  
 Ο Δήμαρχος έθεσε υπόψη των συμβούλων την υπ΄αριθμ. 1317 /Δ4/156/20.01.2020 εισήγηση 
της Δ/ΝΣΗΣ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ, σχετικά με το  Σχολικό κτίριο Σιμόπουλου, η οποία αναφέρει: 

 «Σας γνωρίζουμε ότι : 
 Α. Η Ειδική Υπηρεσία Διαχείρισης Ε.Π. Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας, με το υπ΄ αριθμ. πρωτ  οικ. 
5387/18-12-2019 έγγραφό της, μας κοινοποίησε  την υπ’ αριθμ. πρωτ.  5149/5-12-2019 Έκθεση Επιτόπιας 
Επαλήθευσης για το έργο, «ΜΕΤΑΤΡΟΠΗ ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΑΡΧΕΙΟΥ ΠΗΝΕΙΑΣ ΣΕ ΝΕΟ ΣΧΟΛΙΚΟ ΚΤΙΡΙΟ 
ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΥ». 

Το ανωτέρω έργο ήταν ενταγμένο στο πρόγραμμα ΕΣΠΑ με κωδ. ΟΠΣ 374001, στον Άξονα 
Προτεραιότητας Αειφόρος Ανάπτυξη και Ποιότητα Ζωής Δυτικής Ελλάδας, του Επιχειρησιακού 
Προγράμματος Δυτική Ελλάδα - Πελοπόννησος - Ιόνιοι Νήσοι και περαιώθηκε στις  20 / 11 /  2014.  

Β. Στη συγκεκριμένη έκθεση αναφέρεται ότι:  
α) Διαπιστώθηκε ότι  δεν έχει προκληθεί τροποποίηση ως προς τη χρήση του κτιρίου ως σχολικό 

συγκρότημα, αλλά ως προς τη χρήση του κτιρίου που προβλεπόταν κατά την ένταξη του έργου, ήτοι ως 
προς τη στέγαση  δυο σχολείων σε αυτό, αφού χρησιμοποιείται μόνο από το Γενικό Λύκειο Σιμόπουλου,  
ενώ κατά την ένταξη προβλεπόταν  να εξυπηρετεί, τόσο το Γυμνάσιο όσο και το Γενικό Λύκειο 
Σιμόπουλου. 

β) Αποτέλεσμα τούτου είναι η μερική επίτευξη του αναπτυξιακού αποτελέσματος που είχε 
προβλεφθεί στην απόφαση ένταξης. 

γ) Προτείνονται διορθωτικά μέτρα για την επανεγκατάσταση και λειτουργία του σχολικού κτιρίου 
έτσι ώστε να εξυπηρετεί το Γυμνάσιο  και το Γενικό Λύκειο Σιμόπουλου, και εάν δεν υπάρξει συμμόρφωση 
από την πλευρά του Δήμου θα του επιβληθεί δημοσιονομική διόρθωση ποσού 79.491,70 € 

δ) Τα διορθωτικά μέτρα που προτείνονται είναι τα εξής :  
1. να γίνουν εσωτερικές διαρρυθμίσεις,  ώστε να δημιουργηθούν οι απαιτούμενες αίθουσες που 

θα καλύπτουν τις ανάγκες και των δύο σχολείων μετά την εφαρμογή του  Ν. 4186/2013 και τις 
απαιτήσεις των μαθημάτων κατεύθυνσης του ΓΕΛ (Επιστημονικά Πεδία Εξειδίκευσης και 
Ομάδες Προσανατολισμού)  

2. Να γίνουν εκ μέρους του Δικαιούχου και φορέα λειτουργίας ΔΗΜΟΥ ΗΛΙΔΑΣ όλες οι 
απαραίτητες ενέργειες, ώστε να εγκριθεί από το Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευμάτων η 
μεταφορά του Γυμνασίου στο εν λόγω σχολικό συγκρότημα.  

ε) Προκειμένου να ληφθούν όλες οι απαραίτητες διοικητικές αποφάσεις για τη μεταφορά του Γυμνασίου 
τίθεται προθεσμία μέχρι 31/01/2020, ενώ για την  ολοκλήρωση όλων των διορθωτικών ενεργειών τίθεται 
τελική προθεσμία 01/09/2020. 
 Γ. Οι λόγοι που κατέστησαν μη εφικτή την υλοποίηση του στόχου της πράξης ως προς τον αριθμό 
των ωφελουμένων μαθητών, είναι: 

• η ελλιπής παροχή στοιχείων της Δ/νσης Β΄βάθμιας Εκπαίδευσης Ηλείας, για τον αριθμό των 
απαιτουμένων αιθουσών, για τη συστέγαση των δυο σχολείων, σύμφωνα με το υπ΄αριθ. πρωτ. 
2494/14-6-2011 έγγραφό της καθώς και  
• η αλλαγή του εκπαιδευτικού συστήματος μετά την ένταξη της πράξης, με τον Ν. 4186/2013 (ΦΕΚ 
193/17.09.2013 τεύχος Α') Αναδιάρθρωση της Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης και λοιπές διατάξεις, που 
απαιτούσε 13 αίθουσες (με τα εργαστήρια) για τη συστέγαση και ομαλή λειτουργία  Γυμνασίου – 
Λυκείου. 

 Δ. Η μεταφορά του Γυμνασίου Πηνείας σε κτίριο που βρίσκεται στην Εφύρα, έγινε έπειτα από 
απόφαση της Κεντρικής Κυβέρνησης.  
 Η Υπηρεσία μας πριν την υπογραφή και υποβολή της υπ΄ αριθμ πρωτ.  17377/Δ4/1894/ 14-07-
2016 δήλωσης Ολοκλήρωσης της Πράξης από τον τότε Δήμαρχο κ. Χρ. Χριστοδουλόπουλο, είχε 
ενημερώσει τη Δημοτική Αρχή για τις διαδικασίες που απαιτούνταν να ακολουθηθούν, προκειμένου  να 
υπάρξει  συμμόρφωση του Δήμου ως Τελικού Δικαιούχου με το Σύμφωνο Αποδοχής Όρων και την Πράξη 
Ένταξης, με το υπ’ αριθμ. 4293/Δ4/491/24-2-2015 έγγραφό της, (το οποίο  επισυνάπτουμε). 
 Περαιτέρω, ως προς την υλοποίηση του  τεχνικού σκέλος των διορθωτικών μέτρων,  δηλαδή ως 
προς την εκτέλεση έργου εσωτερικών διαρρυθμίσεων, ώστε να δημιουργηθούν οι απαιτούμενες αίθουσες 
που θα καλύπτουν τις ανάγκες και των δύο σχολείων μετά την εφαρμογή του  Ν. 4186/2013 και τις 
απαιτήσεις των μαθημάτων κατεύθυνσης του ΓΕΛ, σας ενημερώνουμε τα παρακάτω : 

 Σύμφωνα με το τότε εγκεκριμένο Κτιριολογικό Πρόγραμμα, σε εφαρμογή του οποίου σχεδιάστηκε 
το έργο από το Υπουργείο Παιδείας, για τη συστέγαση  των δυο σχολικών μονάδων, απαιτούνταν 
7 αίθουσες  (3 για το Γυμνάσιο και 4 για το Λύκειο)  και 2 κοινά εργαστήρια, με τους απαραιτήτους 
κοινωνικούς και βοηθητικούς χώρους. 

 Μετά την εφαρμογή του Ν. 4186/2013, για τη συστέγαση  των δυο σχολικών μονάδων 
απαιτούνταν 11 αίθουσες  (4 για το Γυμνάσιο και  7 για το Λύκειο)  και 2 κοινά εργαστήρια. 

 Σήμερα για τη λειτουργία των δυο σχολικών μονάδων, σύμφωνα με τα αναγραφόμενα στην 
Έκθεση Επιτόπιας Επαλήθευσης, από το Γυμνάσιο στο κτίριο της Εφύρας χρησιμοποιούνται 4 
αίθουσες (εκ των οποίων η μια εργαστήριο πληροφορικής)  και  από το Λύκειο στο υπόψιν κτίριο 
στο Σιμόπουλο, χρησιμοποιούνται  8 αίθουσες (εκ των οποίων οι  2 εργαστήρια) καθώς και οι 
σχετικές αίθουσες καθηγητών και διευθυντών και  οι απαραίτητοι κοινωνικοί και βοηθητικοί 
χώροι.   
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 Ο Ν. 4186/2013 έχει τροποποιηθεί   διαδοχικά από τους : 
• Ν. 4310/14 (ΦΕΚ 258/08.12.2014 τεύχος Α'), 
• Ν. 4327/15 (ΦΕΚ 50/14.05.2015 τεύχος Α'),  
• Ν.4559/18 (ΦΕΚ 142/03.08.2018 τεύχος Α'),  
• Ν. 4610/19 (ΦΕΚ 70/07.05.2019 τεύχος Α’) 

Λόγω των ανωτέρω, προκειμένου η υπηρεσία μας να προτείνει βιώσιμες λύσεις  για τη συστέγαση 
των δύο σχολείων, απαιτείται η επικαιροποίηση του Κτιριολογικού Προγράμματος από το  Υπουργείο 
Παιδείας, με ορθή εκτίμηση και στοιχεία για τον αριθμό των απαιτουμένων αιθουσών για τη συστέγαση 
των δυο σχολείων, με βάση το ισχύον (ή και το μελλοντικό εκπαιδευτικό σύστημα), καθώς μπορεί να 
απαιτηθούν επιπλέον παρεμβάσεις από την απλή αλλαγή εσωτερικής διαρρύθμισης που προτείνει η 
Έκθεσης Επιτόπιας Επαλήθευσης.  

Σας αποστέλλουμε συνημμένα την υπ’ αριθμ. πρωτ. 5149/5-12-2019 Έκθεση Επιτόπιας 
Επαλήθευσης, για ενημέρωσή σας και για περαιτέρω δικές σας ενέργειες ως προς την υλοποίηση του  
έτερου σκέλους των διορθωτικών μέτρων, ήτοι τις απαραίτητες διοικητικές αποφάσεις για τη μεταφορά 
του Γυμνασίου» .  
 Μετά τα παραπάνω, ο Δήμαρχος πρότεινε στο σώμα να ληφθεί απόφαση για το ότι θα γίνουν 
ενέργειες για να αποκατασταθεί ό,τι δεν έχει γίνει με τη σύμβαση του 2012- καθώς και με την παράδοση 
του 2014, και ότι πρέπει να ληφθεί τέτοια απόφαση , ώστε να μην υποστεί ο δήμος το πρόστιμο και τις 
όποιες, στη συνέχεια, κυρώσεις. 
 Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη να τοποθετηθούν και να ψηφίσουν. 
  Ο κ. Χριστοδουλόπουλος ανέφερε: «Οι όροι και η σύμβαση που είχε υπογραφεί για τη μετατροπή 
τού πρώην δημαρχείου σε σχολικό συγκρότημα, έχουν τηρηθεί, οι αίθουσες που είχαν προβλεφθεί από το 
κτιριολογικό πρόγραμμα τότε, έχουν γίνει. Δυστυχώς, παρά τις αντιρρήσεις των εκπαιδευτικών, τα 
ακούσαμε εδώ σε αυτή την αίθουσα, όταν είχε επαναληφθεί το θέμα και είχαν πει στον κ. Λυμπέρη τότε 
δεν επαρκούν, δεν φτάνουν οι αίθουσες που φτιάχνετε, το κτιριολογικό που μας αναγκάζετε να 
υπογράψουμε δεν μπορεί να εφαρμοστεί ,δεν ισχύει, είπε η κυρία Κοκκίνου από αυτά εδώ τα έδρανα, ότι 
η απάντηση ήταν, υπέγραψε να πάρω τα χρήματα και μετά θα σε πάω στην Εφύρα. Ιδού τα 
αποτελέσματα». 
 Η Λαϊκή συσπείρωση ανέφερε ότι πρέπει να εφαρμοστεί από τη δημοτική αρχή, μια πολιτική 
τέτοια, που να εξασφαλίζει τις προϋποθέσεις, με βάση τις οποίες τα παιδιά θα φοιτούν, και οι 
εργαζόμενοι εκπαιδευτικοί θα δουλεύουν, σε ένα περιβάλλον τέτοιο, όπως ταιριάζει να είναι ένα σχολείο 
το 2020. 
  Ο κ. Κράλλης, πριν την αποχώρησή του από τη συνεδρίαση, ανέφερε τα εξής: «Για το τελευταίο 
θέμα τής ημερήσιας διάταξης, το δημοτικό συμβούλιο έχει ήδη αποφασίσει για την επαναλειτουργία τού 
συστήματος του Γυμνασίου επάνω». 
 Μετά τα παραπάνω, ο Πρόεδρος ανέφερε ότι η απόφαση λαμβάνεται κατά πλειοψηφία, 
μειοψηφούσης τής Λαϊκής Συσπείρωσης. 
 

  Το Δημοτικό Συμβούλιο, αφού έλαβε υπόψη του:  
  α) την εισήγηση της Υπηρεσίας,  

 β) την υπ’ αριθμ. 5149/5-12-2019 Έκθεση Επιτόπιας Επαλήθευσης για το έργο «Μετατροπή 
πρώην Δημαρχείου Πηνείας σε νέο σχολικό κτίριο Σιμόπουλου», 

  γ) την πρόταση του Δήμαρχου, 
  δ) τις διατάξεις τού άρθρ. 94 παρ. 4 περ. 16 Ν 38252/10, 

 
Κατά πλειοψηφία  αποφασίζει 

 
 Ως προς τη λειτουργία τού σχολικού κτιρίου Σιμόπουλου, το οποίο λειτουργεί στο πρώην 
Δημαρχείο Πηνείας, ο δήμος Ήλιδας θα αποκαταστήσει ό,τι δεν έχει γίνει με τη σύμβαση του 2012- καθώς 
και με την παράδοση του 2014, και γενικότερα θα κάνει ό,τι χρειάζεται, προκειμένου να μην υποστεί το 
πρόστιμο και τις όποιες κυρώσεις προβλέπονται.  

 
Η απόφαση αυτή πήρε αριθμό -44- έτους 2020 

 
 
 
 

Ο Πρόεδρος         Τα Μέλη 
Ακριβές απόσπασμα 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

                       Γιάννης Λυμπέρης 


